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Geachte wethouder Pels,

We hebben recentelijk kennisgenomen van het feit dat de gemeente Amsterdam,
vanuit de interpretatie dat huizenruil ook als vakantieverhuur gezien wordt, een
handhavingstraject is opgestart via HomeExchange. Aanleiding hiervoor is naar
verluidt een toename van het aantal overnachtingen dat via HomeExchange
plaatsgevonden heeft.

We merken dat dit bij een grote groep Amsterdamse deelnemers tot verbazing en
onrust heeft geleid. Wij kunnen ons dit goed voorstellen en willen hierbij enkele
bezwaren met u delen.

Ten eerste hebben we ernstige twijfels of huizenruil daadwerkelijk juridisch als
“verhuur” gezien kan worden, die volgens de huisvestingsverordening “tegen
betaling” moet geschieden om als vakantieverhuur gezien te kunnen worden. We
achten deze interpretatie niet alleen strijdig met de gangbare betekenis van deze
termen, maar ook met de recent aangenomen interpretatie van het Europees
Parlement over kortetermijnverhuur en met de Wet Toeristische Verhuur, die in de
Memorie van Toelichting stelt dat Woningruil hier niet onder valt.

Mocht huizenruil wel als “vakantieverhuur” begrepen kunnen worden, dan volgt uit
de systematiek van de Wet Toeristische Verhuur dat eerst aangetoond zou moeten
worden dat de minst ingrijpende maatregel van een registratieplicht niet zou
volstaan, alvorens een meldplicht en vergunningplicht in te voeren.

We lezen in uw reactie bij AT5 dat het gebruik van “Guest Points” bij
HomeExchange maakt dat er sprake is van een transactie die aan een geldelijke
transactie gelijk gesteld kan worden. Dit argument is naar ons inzicht niet
overtuigend. Ten eerste zijn deze “punten” op geen enkel moment inwisselbaar
voor geld. Deze punten kunnen alleen gebruikt worden bij HomeExchange zelf en
dienen slechts om een niet-simultane huizenruil te faciliteren.
Ten tweede is dit criterium ook niet doorslaggevend bij de gemeentelijke
interpretatie van huizenruil, omdat ook “directe 1 op 1 woningruil” als
vakantieverhuur gezien worden (zie
https://www.amsterdam.nl/wonen-leefomgeving/wonen/vakantieverhuur/).

https://www.amsterdam.nl/wonen-leefomgeving/wonen/vakantieverhuur/


Aangezien bemiddeling door een platform eveneens niet doorslaggevend is voor
de interpretatie van “vakantieverhuur”, betekent dit dat een informele huizenruil
zonder bemiddeling met b.v. een familielid, door de gemeente Amsterdam ook als
“vakantieverhuur” gezien wordt.

Naar ons inzicht heeft de gemeenteraad nooit een dergelijke informele activiteit
vergunningplichtig willen stellen. Er is ons geen enkel debat bekend waar de
gemeenteraad zich over huizenruil gebogen heeft. Het is onwenselijk dat dergelijke
belangrijke en ingrijpende beleidsmatige beslissingen zonder duidelijk fiat van de
raad plaatsvinden.

In voorkomende gevallen wordt huizenruil door woningcorporaties en VVE’s
toegestaan, ook waar vakantieverhuur door hen verboden wordt. De beslissing van
de gemeente om huizenruil gelijk te stellen aan vakantieverhuur en hierop te
handhaven, betekent concreet dat het recht op huizenruil door de gemeente aan
slechts de helft van de Amsterdammers verleend wordt. Wij vinden dit ongewenst,
temeer omdat aan vaak minder bemiddelde Amsterdammers deze mogelijkheid
ontzegd wordt.

Het is niet goed te begrijpen waarom, indien de gemeente altijd al van mening was
dat huizenruil als vakantieverhuur gezien moest worden, zij pas vele jaren na
invoering van de regels voor vakantieverhuur het voornaamste platform
HomeExchange hiervan op de hoogte brengt. Hierbij tekenen we aan dat
HomeExchange deze maand aan hun leden gecommuniceerd heeft dat ook meer
dan 4 personen mogen overnachten, indien deze tot hetzelfde gezin behoren,
terwijl dit door als Amsterdam als “leefbaarheidsovertreding” gezien wordt met een
bijbehorende boete van 11600 euro.

Vele andere platforms voor woningruil zijn nog altijd niet op de hoogte gebracht
van dit nieuwe beleid van de gemeente Amsterdam. Dit betekent dat grote
groepen Amsterdammers in het ongewisse blijven en dat zij enorme risico’s lopen
op disproportionele boetes voor onbedoelde overtredingen. Kortom, weer worden
vele Amsterdammers geconfronteerd met de giftige cocktail van onduidelijke
regels, gebrekkige communicatie, en torenhoge boetes voor onbedoelde
overtredingen.

We vragen u om een uitgebreide inhoudelijke discussie in de gemeenteraad te
faciliteren over de voors en tegens van huizenruil. We geven ter overweging mee
dat huizenruil een duurzame manier is om bezoekers in onze stad te huisvesten,
aangezien er geen schaarse ruimte aan hotelkamers voor opgeofferd hoeft te
worden. Huizenruil brengt gezinnen naar onze stad die we zouden moeten



omarmen en biedt vele Amsterdammers de enige mogelijkheid om zelf op vakantie
te gaan,
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